
 

Akademický senát UK FTVS 
 

     

 Č.j.: AS-6/2012 

 

Zápis z řádného zasedání ze dne 15.5.2012 ve 13.00 hod 

 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Zaměstnanecká komora: Čechovská, Baláš, Dvorský, Hojka, Horčic, Janák, Jelen, Kohlíková, 

Panská, Pokorná, Velenský, Vomáčko,  

Studentská komora: Dvořák, Harbichová, Jindra, Novotný, Vokoun 

Omluveni: Holický (s), Kaplan, Severýn (s), Zahálka 

Hosté: (bez titulů): Feranc, Fořter, Kovář, Miler, Süss, Waic  

 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

Předsedkyně na úvod uvítala hosta Mgr. Ferance, tajemníka AS UK. Předsedkyně 

Kohlíková navrhla zařazení bodu nájemní smlouvy ohledně pozemků ve středisku Stráž 

nad Nežárkou. Výsledek hlasování (17-0-0). 

Usnesení: AS FTVS schválil program zasedání 15.5.2012. 

 

2. Projednání a schválení zápisu z řádného zasedání 10.4.2012. 

Připomenutí projednaných bodů na minulém zasedání AS. Připomínka Novotného, aby 

nebyl uváděn s titulem Bc. V zápisu bude opraveno. 

Hlasování o zápisu ze zasedání 10.4.2012: (17-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil zápis ze zasedání 10.4.2012. 

 

3. Informace o složení komisí 

Informaci podala Kohlíková. 

Ekonomická komise: Vomáčko (předseda), Jelen, Jindra, Zahálka, Vokoun 

Komise pro rozvoj a integraci: Horčic (předseda), Janák, Dvorský, Dvořák 

Studijní komise: Hojka (předseda), Pokorná, Panská, Novotný 



Legislativní komise: Velenský (předseda), Zahálka, Kaplan  

 

4. Návrhy dílčích změn Řádu CŽV UK (č. č 60/2012) 

Velenský za legislativní komisi informoval, že řád byl upraven tak, aby vyhovoval 

současným požadavkům studia. Znění příslušných paragrafů by mělo odpovídat 

stávajícímu vysokoškolskému zákonu. Obrátil se svým názorem na proděkana Kováře a 

společně dospěli k závěru, že tento řád by měl být projednán bez připomínek. Proděkan 

Kovář se vyjádřil k postupu novelizace vnitřního předpisu UK. Dvorský vznesl dotaz na 

rozšíření trenérské školy na bakalářské studium. Proděkan Kovář hovořil o možnostech 

propojení akreditovaných studijních programů s programy celoživotního vzdělávání, 

legislativa to umožňuje, ale na fakultě to zatím není praktikováno. Uznávání části kreditů 

ze studia v CŽV se jeví jako problematické a zatím se nebude realizovat. Janák se tázal, 

kam jde zisková část z CŽV. Řád CŽV se této problematice nevěnuje: právem fakulty je 

rozdělení zisku podle vnitřních předpisů. Část ze zisku se vrací do rozpočtu fakulty 

prostřednictvím správní a provozní režie, část zisku zůstává na pracovišti, které realizuje 

CŽV.  

Usnesení: návrh dílčích změn řádu CŽV byl projednán bez připomínkových stanovisek. 

 

5. Stav projednávání vnitřních předpisů UK FTVS 

Předsedkyně Kohlíková seznámila členy AS s dopisem legislativní komise AS UK, viz 

příloha zápisu. Mgr. Feranc podal vysvětlení ke schvalování vnitřních předpisů 

jednotlivých fakult UK. Snaha byla sjednotit vnitřní předpisy všech fakult se statutem UK 

a zákonem o vysokých školách. AS FTVS projednal návrhy vnitřních předpisů a dostal 

připomínky z AS UK již před 4 roky. Minulý senát proces vyrovnání se s připomínkami a 

schválení neukončil. Aktuální senát podle připomínek AS UK text upravil a Kohlíková 

informovala, že 3 materiály: Rigorózní řád, Volební a jednací řád, Disciplinární řád AS 

FTVS již v lednu 2012 schválil. Jejich upravená a podepsaná verze bude zaslána na AS 

UK. I Statut UK FTVS byl upraven tak, aby vyhovoval připomínkám AS UK z roku 2008. 

Děkan fakulty však požaduje, aby byl Statut UK FTVS dále upraven tak, aby Organizační 

řád fakulty nebyl vnitřním předpisem. Mgr. Feranc konstatoval, že organizační řád má 

fakulta z roku 1999. Z následující diskuze vyplývá doporučení Mgr. Ferance dokončit 

depuraci Statutu UK FTVS, poté zahájit diskusi o přílohách, především Organizačním 

řádu a následně předložit odpovídající návrh AS a zahájit proces schvalování nového 

materiálu. Další možností je, projednávaný živý spis stáhnout. Mgr. Feranc upozornil, že 



na nedokončené depuraci dlouhodobě váznou nesplněné úkoly AS UK, především 

dlouhodobý plán rozvoje UK. Mgr. Feranc znovu upřesnil předkládání předpisů. 

Předkladatelem vnitřního řádu ve vztahu k senátu fakulty je děkan fakulty, předkladatelem 

ve vztahu k AS UK je předseda AS fakulty (v roce 2008 to byl docent Süss, dnes 

legislativně dokončuje doc. Kohlíková). Dokončení depurace je žádoucí  

Usnesení: Bod projednání a schvalování Statutu je přesunut na zasedání AS v červnu. 

 

6. Návrh děkana č.1/2012, č. 2/2012, č. 3/2012 a č. 4/2012 (viz přílohy) 

Návrh děkana č. 1. na vznik nové Katedry managementu. 

Děkan odůvodnil vznik nového pracoviště proběhlými akreditacemi, které jsou na 

vytvoření této katedry vázány. Podobně se vyjádřili i další diskutující z řad AS.  

Hlasování: (16-0-1) 

Usnesení:. AS UK FTVS projednal a schválil návrh děkana č. 1. na vznik nové Katedry 

managementu s ustanovením této katedry ke dni 1.9.2012 s tím, že změna bude 

zapracována do Organizačního řádu UK FTVS. 

Návrh děkana č. 2 na vznik Centra doktorandského studia kinantropologie. 

Na základě dotazů z řad senátorů děkan s proděkanem Kovářem vysvětlili financování 

tohoto centra. Zároveň upřesnili, že centrum je pouze pro studenty PDS prezenčního 

studia Kinantropologie. Místnosti budou standardně vybaveny. Doktorandi, kteří jsou 

současně v pracovním poměru s UK FTVS zůstanou v jejich stávajících prostorách. Baláš 

vyjádřil obavu o vzdálení doktorandů od školitele a vzdělávacího pracoviště. Hojka se 

zajímal o mzdové zajištění tohoto centra. Děkan vysvětlil, že toto zatím není schopen 

upřesnit, věc dává do souvislosti s restrukturalizací laboratoří a výzkumných center. 

Proděkan Kovář uvedl další důvody pro zřízení centra a to vzájemná podpora doktorandů  

a jejich komunikace. Využívání softwaru a nově vytvořeného přístrojového zázemí bude 

dle děkana řešeno později. 

Hlasování (11-1-5) 

Usnesení:. AS UK FTVS projednal a schválil návrh děkana č. 2. na vznik Centra 

doktorandského studia kinantropologie s ustanovením tohoto centra ke dni 1.9.2012 s tím, 

že změna bude zapracována do Organizačního řádu UK FTVS.. 

Návrh děkana č. 3 na vznik Centra sportovních aktivit zdravotně postižených. 

Děkan informoval o legislativní neukotvenosti tohoto centra. Diskutující senátoři 

podpořili jeho vznik. Děkan upřesnil, že centrum sídlí v Podolí. Refundace by měla být  z 

RUK. Přesto někteří senátoři vyjádřili obavu o budoucím financování tohoto centra. 



Děkan reagoval ve smyslu, že není dopředu znám budoucím stav pracoviště, ale vysvětlil 

nezbytnost centra pro zajištění rozrůstajícího se oboru aplikovaná tělesná výchova 

Hlasování (14-0-3) 

Usnesení:. AS UK FTVS projednal a schválil návrh děkana č. 3. na vznik Centra 

sportovních aktivit zdravotně postižených s ustanovením tohoto centra ke dni 1.9.2012 s 

tím, že změna bude zapracována do Organizačního řádu UK FTVS. 

Návrh děkana č. 4 na vznik Centra CŽV a CJ 

Kohlíková seznámila s rozhodnutím děkana a vyzvala k vyjádření senátorku Pokornou, 

která uvedla, že tato varianta je nejpřijatelnějším řešením z předložených řešení. Kovář 

dále uvedl, že důvodem této realizace je zajištění odbornosti pracoviště, posílení útvaru 

CŽV, především personálního zajištění. Katedra jazyků zůstává čistě pedagogickým 

pracovištěm. CŽV je charakteristické marketingem, managementem a dalšími službami. 

Proděkan Miler vysvětlil, charakter CŽV na fakultě, ale na rozdíl od jiných fakult nenabízí 

některé typy vzdělání, např. dovzdělávání a rekvalifikace učitelů. Pokorná vysvětlila, že 

pracoviště zůstává pod společenskovědní sekcí. 

Hlasování: (12-0-5) 

Usnesení:. AS UK FTVS projednal a schválil návrh děkana č. 4. na  vznik Centra CŽV a 

CJ  s ustanovením tohoto centra ke dni 1.9.2012 s tím, že změna bude zapracována do 

Organizačního řádu UK FTVS. 

 

7. Hospodaření v roce 2011 

Tajemník Fořter stručně zopakoval informaci o hospodaření fakulty v roce 2011 podanou 

na minulém zasedání AS.  

 

8. Výroční zpráva o hospodaření FTVS UK za rok 2011 

Vzhledem k tomu, ža v době konání minulého zasedání AS nebyla Výroční zpráva o 

hospodaření ještě dokončena, předložil jí tajemník fakulty až na toto zasedání. Vomáčko 

informoval o výhledech hospodaření, vyzdvihl pokračující pokles položky za energii. 

Mzdové prostředky se dostávají opět na úroveň roku 2009, což je považováno za 

pozitivum. Doporučuje kooperaci komise pro rozvoj AS s tajemníkem. 

Hlasování: (16-0-1) 

Usnesení: Výroční zpráva o hospodaření FTVS UK za rok 2011 byla AS schválena. 

 

9. Návrh rozpočtu FTVS na rok 2012 



Vomáčko informoval, že ekonomická komise konzultovala nejasné body rozpočtu a 

vyjasnila si body s tajemníkem a má jen drobné připomínky.  

Některé položky rozpočtu mají sloužit všem zaměstnancům a zatím nejsou vytvořené 

podmínky pro získání finanční podpory např. str. 4 dotace na podporu vědy, kde nejsou 

stanovená pravidla získávání podpory. Tajemník Fořter vysvětlil rozdělení dotací na 

podporu vědy s tím, že podrobnější pravidla jsou ve fázi posledních úprav. Jelen upozornil 

na rozdíl získávání finanční podpory mezi doktorandem a doktorandem, který je současně 

zaměstnancem. 

Hlasování: (15-0-0) 

Usnesení: Návrh rozpočtu FTVS na rok 2012 byl projednán a schválen.  

 

10. Nájemní smlouva pozemků ve středisku Stráž nad Nežárkou. 

Tajemník Fořter informoval o prodloužení nájemní smlouvy na pozemky ve Stráži nad 

Nežárkou. Prodloužení smlouvy je za stávajících podmínek. Nájemce ale plánuje ukončit 

v době platnosti smlouvy svou činnost a poté přesunout aktivitu na syna. Toto je ve 

smlouvě ošetřeno možností podnájmu.  K tomuto bodu bude ještě doplněna povinnost 

syna využívat pozemky za stejným účelem.  Výše nájemného je stanovena na základě 

dlouhodobé pozitivní vzájemné spolupráce, přičemž částka zůstává stejná, jako 

v minulých letech. 

Hlasování (15-0-0). 

Usnesení: Nájemní smlouva byla schválena s doplněním povinnosti syna využívat 

pozemky za stejným účelem. 

 

11. Hodnocení výuky studentů 

Proděkan Miler vysvětlil organizační formu hodnocení studia, kterou mají na starosti 

studenti. Za studentskou část AS se této aktivity zúčastní Novotný a Vokoun. Byla 

stanovena schůzka, kde budou se studenty probrány další podrobnosti. 

Hlasování (15-0-0). 

     Usnesení: Senátoři Novotný a Vokoun zajistí za studentskou část AS průběh a hodnocení   

     výuky studentů, jež vyplývá ze zákona . 

 

12. Interpelace PDS přesunuta na další zasedání  

 

13. Různé: 



Místnost AS.  

Kohlíková informovala o vzniklé situaci zrušení místnosti AS studentské části. Proděkan 

Kovář vysvětlil, jakým způsobem dochází k dislokacím FTVS. Vyjádřil své pochybení v 

postupu a způsobu dislokace místnosti AS. Panská vyjádřila nespokojenost ohledně 

stěhování katedry gymnastiky a požádala o lepšení logistiky procesu. 

 

Zapsal: Jindra  

 Za AS UK FTVS 

 předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 

 Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


